
Referat af bestyrelsesmøde DN Syddjurs 02.01.2025 

Til stede: Kim W, Kim S, Johanne, Asger, Jeppe, Dorit, Morten 

Afbud: Eigil og Karoline 

Ordstyrer: Kim S 

Referent: Morten 

Dagsorden blev godkendt med tilføjelse af punkt vedr. indsigelse ift udvidelse af 

svinefarm ved Kalø Vig (Forpagtervejen) 

Forberedelse af formandens møde med Nord- og Syddjurs Kommuner ift 

udmøntning af Grøn Trepart 20.01.25 

Kim W og Asger 

Dette kommende møde var den primære anledning til dagens bestyrelsesmøde. 

Forventningen er, at der vil være tale om et indledende ”føle på tænderne” møde, 

hvor der ikke vil blive gået dybere i materien; dette vil først ske senere i processen. 

Bestyrelsen vil i forlængelse heraf gradvis gå mere ind i konkrete temaer og 

prioriteringer efterhånden, mhp at give indspark i processen og præge resultaterne. 

Det er bestyrelsens ønske at kunne deltage mere talstærkt i denne proces, dvs at 

formanden kan få følgeskab af endnu et medlem.   

Overordnet vil væsentlige temaer ifm udmøntning af treparten bl.a. være udtagning 

af arealer, herunder lavbundsjorder, og kvælstofudslip i og udnyttelse af vigene 

omkring syddjurs. Asger har skrevet et indlæg (vedlagt dagsordenen) med fokus på 

vandløb, (bevoksning, grødeskæring, mv) og levende hegn. Der peges på Grønt 

Danmarkskort som et væsentlig redskab at forholde os til. 

Strategi og prioritering af emner i vores høringssvar til den kommende 

kommuneplan for Syddjurs Kommune (frist 12.01.25) 

Eigil og Asger 

Drøftelse af strategi ift hvor reaktive hhv proaktive vi skal være. 

Asger er i gang med at arbejde på et udkast til høringssvar, hvor Eigils input er 

indarbejdet. Ifm arbejdet har det vist sig, at der i udkastet til kommuneplan bl.a. 

foreligger (muligvis lovstridige) dispensationer ift Natura 2000 og §3 områder. Dette 



kalder på, at vi skal forholde os relativt skarpt og kritisk, og i høringssvaret få 

markeret hvad vi bakker op om og ikke bakker op om. 

Drøftelsen kommer bl.a. omkring solcelleparker, biogasanlæg og svinebrug. 

Asger arbejder videre på høringssvaret og udsender det til kommentar – obs 

tidsfristen for kommentarer er rimelig kort. 

Fællesspisning, uformelle sociale sammenkomster 

Dorit 

Der er fuld opbakning til forslaget om, at vi laver arrangementer, hvor vi lærer 

hinanden bedre at kende på mere ”slap line”. Kommunikationsudvalget vil finde 

konkret forslag. 

Morten minder om felttur til Mørke Kær og omegn lørdag d 01.03. 13.30. Nærmere 

detaljer kommer senere. 

Indsigelse vedr udvidelse af svinebrug, Forpagtervejen, Kalø Vig (er tidligere 

udsendt) 

Kim S og Asger 

Kim S redegør for baggrunden og indholdet af indsigelsen og den efterfølgende 

tilføjelse hertil (se disse). Han og Asger har været dybt i materien og har fundet flere 

forhold, som kan anfægtes ift projektets miljøkonsekvenser. 

------------- 

NB der er god opbakning til film (Landbrugets natur) i Kombi 11.01. Spred ordet 

Referent Morten 


